

**Kort verslag Werkgroep Commissies en Procedurecommissie 7 februari 2024, 14.00-15.00 uur**  
Kamer Waterschap Zuiderzeeland

**Aanwezig:**

Tiko Smetsers (D66) – voorzitter  
Corina Straatsma (GroenLinks)  
Ellentrees Müller (VVD)  
Erik Broer (JA21)  
Marian Uitdewilligen (CDA)  
Amanda Kost (griffie)  
Sietze van Hemmen (griffie)

**1. Opening**

Tiko Smetsers opent de vergadering.

**2. Vaststellen agenda**

De agenda wordt conform vastgesteld.

**3. Mededelingen**

Sinds het vertrek van Sylvia Kers is er een vacature in de Werkgroep Commissies en Procedurecommissie (hierna: werkgroep). Ellentrees Müller, Erik Broer en Marian Uitdewilligen hebben aangegeven deel te willen nemen in de werkgroep. De griffie past daarom het instellingsbesluit aan, en legt dat voor aan Provinciale Staten ter vaststelling.

**4. Opmaat van de Procedurecommissie naar een Presidium.**

Toelichting:

Het Fractievoorzittersoverleg heeft de werkgroep gevraagd het advies voor de ontwikkeling van de Procedurecommissie verder uit te werken. De leden van de werkgroep inventariseren wat deze doorontwikkeling van de Procedurecommissie naar een Presidium betekent.

Inventarisatie en reactie werkgroep:

In de huidige setting ligt de nadruk in de Procedurecommissie op het bepalen van de agenda's van de komende commissievergaderingen. De Procedurecommissie controleert ook de kwaliteit van zowel de inhoud als het besluitvormingsproces, maar de uitkomsten hiervan worden in de meeste gevallen als advies behandeld en niet als besluit.

De leden van de werkgroep zijn van mening dat het (toekomstig) Presidium meer zeggenschap moet krijgen en de functie moet hebben van een 'dagelijks bestuur' van Provinciale Staten. Dit houdt wat betreft de werkgroep in dat:

- a) Het Presidium gemandateerd moet zijn de stukken te toetsen op kwaliteit en op proces en in staat worden gesteld inhoud en proces te wijzigen (via een opdracht aan het college).
- b) Het Presidium de langetermijnagenda beheert en controleert en daarmee ook onderwerpen kan toevoegen en afvoeren en het door het college voorgestelde besluitvormingsproces aanpassen.

De leden van de werkgroep zijn van mening dat de bedrijfsvoeringsaangelegenheden van Fractievoorzittersoverleg naar het toekomstige Presidium gaan. Het Fractievoorzittersoverleg is meer een overleg waarin de voorzitter van PS zaken vertrouwelijk deelt, de voorbespreking PS plaatsvindt en evaluatieve politieke gespreksvoering (hoe gaat het).

De werkgroep nodigt Gert-Jan Broer (griffier gemeente Almere) uit voor het geven van een toelichting op de werkwijze van het presidium van de gemeenteraad van Almere. Ook nodigt de werkgroep Arjen Gerritsen (commissaris van de Koning) uit voor een overleg over de opmaat van de Procedurecommissie naar een Presidium en over de rol van het Fractievoorzittersoverleg.

## **5. Veranderpunten vanuit Statenconferentie (15 november 2023)**

Een aantal 'veranderpunten' die tijdens de Statenconferentie naar voren zijn gekomen, is toebedeeld aan de werkgroep Commissies en Procedurecommissie:

### *11. Toegankelijkheid voorstellen en bijlagen -> begrijpelijk maken*

Reactie werkgroep: Een toekomstig Presidium controleert de kwaliteit van de stukken en daarmee ook de toegankelijkheid en leesbaarheid.

### *13. Beter vormgeven van de BOB*

Reactie werkgroep: Een toekomstig Presidium controleert de kwaliteit van het besluitvormingsproces en daarmee ook de vormgeving van de fasen Beeldvorming, Oordeelsvorming en Besluitvorming.

### *14. Motivatie agenderingsvoorstel fracties*

Reactie werkgroep: De Procedurecommissie ziet hier in de huidige setting op toe. Een toekomstig Presidium heeft als het goed is meer mandaat om de motivatie van de agenderingsvoorstellen van de fracties te toetsen.

### *15. Verbeteren van de stukkenstroom, meer toelichting*

Reactie werkgroep: De Procedurecommissie ziet hier in de huidige setting op toe, een toekomstig Presidium zal dit ook overnemen.

### *19. Gesprekswijzer (achterliggende stukken), stukkenstroom*

Reactie werkgroep: Een toekomstig Presidium zal opdracht geven voor de ontwikkeling van een opzet voor een Gesprekswijzer/Leeswijzer en in overleg met de griffier bezien welke implicaties dit heeft voor de bedrijfsvoering en formatie.

### *30. Kom met leeswijzer: meer sturing*

Reactie werkgroep: Een toekomstig Presidium zal opdracht geven voor de ontwikkeling van een opzet voor een Gesprekswijzer/Leeswijzer. en in overleg met de griffier bezien welke implicaties dit heeft voor de bedrijfsvoering en formatie.

Concluderend worden deze door de Staten geformuleerde actiepunten meegenomen in het vormgeven van (het mandaat en de toerusting) van een nieuw in te richten presidium.

## **6. Rondvraag**

Er is geen rondvraag.

## **7. Sluiting**

De voorzitter sluit de vergadering om 15.00 uur.

Volgende vergaderingen:

- woensdag 6 maart 2024, 13.00 - 14.00 uur

- woensdag 20 maart 2024, 14.00 - 15.00 uur